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Protokół Nr XXIX/2020 

z XXIX  sesji Rady Miasta Chełmna 

z 16 grudnia 2020 r. 
 

Sesja odbyła się w dniu  16 grudnia 2020 r. i trwała od godz. 16.00 do godz.  17.05 
     Na ogólną ilość   14   radnych obecnych na sesji 
     Było 12   radnych, co stanowi 86% 
 

     Nieobecnych usprawiedliwionych    - 0 
     Nieobecnych nieusprawiedliwionych - 2 
 

Listy obecności radnych  stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Projekt porządku obrad omówiony w punkcie trzecim przyjęto w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie 

- stwierdzenie quorum 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad XXIX sesji RM 

- zgłoszenie wniosków dotyczących zmian porządku obrad 

- głosowanie wniosków  

     3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia  

         budżetu miasta na rok 2020   

 

     4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  

         uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Chełmna na lata  

         2020-2026  

 

    5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/161/2020 Rady  

         Miasta Chełmna z dnia 24 czerwca 2020 roku w sprawie organizowania miejskich  

         przewozów pasażerskich  

 

     6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w określenia szczegółowego trybu  

          i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Miasto Chełmno      

          na lata 2021 – 2030 z perspektywą do 2050 roku”. 

   

   7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu 

        i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

        na lata 2021 – 2030 z perspektywą do 2050 roku”  

 

   8. Zakończenie 

   

 



str. 2 

 

 

 

Ad.1.Otwarcie 
 

Przewodnicząca obrad p. Strzelecki otworzył obrady XXIX  sesji Rady Miasta witając 

radnych oraz  zaproszonych gości. Na sekretarza obrad wyznaczył radną Magdalenę Mrozek 
 

         -     stwierdzenie quorum 
 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – stwierdził, że na sali obrad obecnych jest                                         

11, 1   radna  pracuje zdalnie ,co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Poinformował zebranych, iż zmarł ksiądz prałat Jan Kujaczyński , wieloletni proboszcz parafii 

Najświętszej Marii Panny w Chełmnie, odznaczony tytułem Honorowy Obywatel Miasta. 

Poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci śp. Księdza prałata. 

  

      

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad XXIX  sesji Rady Miasta Chełmna 

 
 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – przypomniał, że sesja została zwołana podstawie art. 

20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, na wniosek Burmistrza 

Miasta (wniosek stanowi załącznik nr 2   do protokołu). W związku z powyższym wszystkie 

propozycje zmian w myśl art. 20 ust. Wskazanej wcześniej ustawy do proponowanego 

porządku obrad musza uzyskać zgodę wnioskodawcy. Zapytał czy są propozycje zmiany 

porządku obrad. 

Radny p. Karnowski – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 6 – sprawa zmiany 

uchwały dotyczącej powołania Komisji Budżetu, Rozwoju i Gospodarki Rady Miasta Chełmna 

Uzasadniając wniosek poinformował, że skład tak ważnej komisji powinien być wcześniej 

przedyskutowany w gronie radnych. Zdaniem mówcy każdy radny może brać udział                                 

w posiedzeniach komisji, a jej skład winien zostać uzupełniony po wyborach, kiedy nowy radny 

zostanie zaprzysiężony.   

 

Radny p. Olszewski – stwierdził, że nie do końca zgadza się z  argumentami przedmówcy 

przypominając, że na poprzedniej sesji radny p. Piotrowski zgłaszał konieczność wyboru 

przewodniczącego omawianej komisji. Zwrócił uwagę, że  jest to bardzo trudny okres dla tejże 

komisji , która musi  intensywnie pracować nad budżetem, co oznacza nie ujmując kompetencji 

członkom komisji, że zasadne jest aby pracowała w szerszym składzie.  

Radny p Piotrowski  stwierdził cyt. „  od pewnego czasu mam wrażenie że zaczynamy poruszać 

się w oparach absurdu”. Wyjaśnił, że dowodem na to jest propozycja zdjęcia z porządku obrad   

punktów dotyczących uzupełnienia składu komisji oraz wyboru jej przewodniczącego. 

Apogeum, zdaniem mówcy tego absurdu jest motywacja i tłumaczenie powodów. 

Niezrozumiałe jest argumentowanie przedmiotowego wniosku wakatem w Radzie Miasta 

jednego radnego. Na marginesie zwrócił uwagę na kolejny absurd – jeden zarejestrowany 

kandydat na jeden wakat, kosztowne wybory, a wynik właściwie przesądzony w momencie 

zarejestrowania kandydata.  
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Wyraził zdziwienie argumentacją, że decyzję o składzie i wyborze przewodniczącego Komisji 

budżetu powinna podjąć  rada w pełnym 15 osobowym składzie zadając pytanie  dlaczego 

takich problemów nie było przy dokonywaniu roszad we wszystkich pozostałych komisjach  

Dodał cyt. „ nie rozumiem dlaczego angażuje się autorytet jednego z radnych do wystąpienia    

z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad tegoż punktu, jeżeli zdjęcia mógł dokonać autoporawką 

sam wnioskodawca” 

Radny p. Wrażeń – przypomniał zapis statutu miasta - par 11 pkt 1 sesje przygotowuje                             

i zwołuje Przewodniczący Rady załączając porządek obrad wraz z projektami uchwał, 

zawiadamiając o miejscu i terminie sesji. Przyznał, że Pan Przewodniczący ma obowiązek 

zwołać sesję na wniosek burmistrza. Siedem dni przed terminem musi dostarczyć materiały,          

a nie w trakcie tych siedmiu dni lub dzień przed sesją. Ten zapis obliguje Przewodniczącego 

Rady do przekazania wszystkich materiałów odnoszących się do porządku obrad sesji                           

w momencie jej wywołania. Nie ma znaczenia w jakim trybie, terminie i na czyj wniosek sesja 

jest zwołana. Zdaniem mówcy nie ma zapisu statutowego umożliwiającego przekazywanie 

radnym porządku obrad bez załączonych materiałów. Kontynuując   stwierdził, że może się 

zdarzyć, z ważnych przyczyn, iż materiały dostarczane są tuż przed sesją, w takim przypadku 

za zgodą rady porządek sesji może zostać zmieniony. Zwrócił uwagę, że przez 16 ostatnich lat 

nie było zwołanych tyle sesji na wniosek burmistrza, a w tej kadencji nie wszystkie sesje są do 

końca przygotowane. Zwracając się do Burmistrza Miasta, w związku z zarządzeniem z dnia 

26 listopada 2020 roku w sprawie podpisania umowy – użyczenia Gminie Lisewo jeziora 

starogrodzkiego, zapytał czy zgodzi się wprowadzić do porządku obrad punktu – wolne 

wnioski, podczas którego można byłoby powyższy temat przedyskutować.  

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – odnośnie zbyt częstego zwoływania sesji na wniosek 

Burmistrza wyjaśnił, iż oznacza to, że Urząd ciężko pracuje wynikiem czego jest konieczność  

przedstawianie Radzie Miasta projektów uchwał do zatwierdzenia. Wyraził zadowolenie                           

z faktu, że Pan przewodniczący zawsze przychylnie reaguje na te wnioski. Jeśli chodzi o zmiany 

w porządku obrad wyjaśnił, że nie można podchodzić do zmiany w Komisji budżetu 

analogicznie do zmian w pozostałych komisjach, ponieważ w tym przypadku sprawa zmiany 

składu oraz wybór przewodniczącego nie zostały omówione, co zgodnie z wnioskiem komisji, 

oznacza, że komisja nie jest gotowa na dokonanie zmian.   Kontynuując poinformował, że 

komisja intensywnie pracuje nad budżetem, w związku z czym przychylił się do wniosku                                

o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. Odnośnie propozycji radnego Wrażnia dotyczącej 

dyskusji nad sprawą użyczenia ośrodka nad jeziorem starogrodzkim zasugerował, aby temat 

omówiony został na następnej sesji Rady Miasta  

Radny p. Wrażeń – poinformował, że nie neguje pracy Burmistrza ani pracy urzędników, 

niemniej nie został zachowany termin siedmiodniowy. Zdaniem mówcy Radni powinni mieć 

czas na zapoznanie się z dokumentami. Podziękował za zajecie stanowiska w sprawie Wolnych 

wniosków.    

Radny p. Piotrowski – stwierdził, że nie do końca zgadza się z argumentacja Pana Burmistrza, 

ponieważ zgodnie ze statutem przewodniczącego każdej komisji, w tym komisji budżetowej 

wybiera Rada Miasta. Przypomniał, że w poprzednich kadencjach, w przypadku gdy komisja 

nie podjęła decyzji dotyczącego wyboru przewodniczącego, podczas sesji zostały zgłaszane 

kandydatury i Radni poprzez głosowanie dokonywali wyboru. Przewodniczącego każdej 

komisji wybiera rada, zgodnie ze statutem.  
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Burmistrz Miasta p. Mikiewicz - zwrócił uwagę, że Przewodniczący w ciągu siedmiu dni od 

wniosku zwołuje sesje. Jeśli chodzi o materiały, to obowiązujący statut, który zdaniem mówcy 

jest mało precyzyjny, tego nie przewiduje. Poinformowała, że zostanie powołany zespół ds. 

opracowania nowego statutu. Kontynuując poinformował, że dzisiejsza sesja nie mogła zostać 

zwołana w normalnym trybie, ponieważ brakowało dokumentów na dziesięć dni przed 

wysłaniem materiałów.  Mówca będzie rekomendował komisji statutowej  skrócenie terminu 

przekazywania materiałów na sesje z 10 do 7 dni  

Radny p. Karnowski  - odnośnie wypowiedzi przedmówców stwierdził, że  jeśli coś 

dotychczas było normą nie oznacza, że nie można tego zmienić, czy ulepszyć. 

Radny p Piotrowski – stwierdził, że jest zwolennikiem wszelkich zmian, ale idących w 

dobrym kierunku. Zwracając się do przedmówcy stwierdził, że trudno nazwać dobrą zmianą,  

gdy w tak gorącym okresie,  tak ważna komisja pracuje w tak okrojonym składzie, bez 

Przewodniczącego.  

Radna p. Wikiera – poparła wniosek  radnego Karnowskiego uznając jego argumenty tym 

bardziej, że skład komisji jest wystarczający do wydawania prawomocnych opinii. Odnośnie 

absurdu związanego z wyborami poinformowała, że wszystko odbyło się zgodnie z prawem. 

Skoro żaden inny kandydat nie złożył w odpowiednim czasie wniosku, wybory mają tak,  a nie 

inny przebieg. 

Radny p. Piotrowski –poinformował, że wcześniej nie zarzucał złamania prawa, a jedynie  

wskazał  kolejny absurd.   

Radny p. Karnowski – przypominając, że dyskusja dotyczy zdjęcia punktu szóstego, zaprosił 

wszystkich radnych na posiedzenia komisji.  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- poddał pod głosowanie wniosek radnego Karnowskiego 

o zdjęcie z porządku obrad punktu 6 - Sprawa zmiany uchwały dotyczącej powołania  Komisji 

Budżetu, Rozwoju i Gospodarki Rady Miasta Chełmna. W pierwszej kolejności poprosił                        

o oddanie głosu radną pracującą zdalnie. 

 

Radna p. Jambor Skupniewicz – jestem   za 

  Za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych, 3 radnych głosowało przeciw, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

( protokół z głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu )  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – stwierdził, że wniosek  został przyjęty większością 

głosów, punkt zostaje zdjęty z porządku obrad .  

Radny p. Karnowski – zgłosił wniosek o zdjęcie  z porządku obrad punktu 7 - sprawa wyboru 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Rozwoju i Gospodarki Rady Miasta Chełmna 

uzasadniając   złożenie wniosku poinformował, że radni powinni znać nazwisko kandydata już  

w momencie otrzymania materiałów na sesję, ponadto temat powinien być wcześniej poddany 

pod dyskusje przez komisję i pozostałych radnych.   
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Przewodniczący obrad p. Strzelecki- poddał pod głosowanie wniosek radnego Karnowskiego 

o zdjęcie z porządku obrad punktu 7 - Sprawa wyboru Przewodniczącego Komisji Budżetu, 

Rozwoju i Gospodarki Rady Miasta Chełmna W pierwszej kolejności poprosił o oddanie głosu 

radną pracującą zdalnie. 

 

Radna p. Jambor Skupniewicz – jestem   za 

  Za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu.  

( protokół z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu )  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – stwierdził, że wniosek  został przyjęty większością 

głosów , punkt zostaje zdjęty z porządku obrad.  

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz - zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2021 – 2030 z perspektywą do 2050 roku   

 

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta                  

o rozszerzenie porządku obrad o punkt - Sprawa określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2021 

– 2030 z perspektywą do 2050 roku –  

W pierwszej kolejności poprosił o oddanie głosu radną pracującą zdalnie. 

 

Radna p. Jambor Skupniewicz – jestem   za 

  Za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych, głosów przeciwnych nie było 1 radny 

wstrzymało się od głosu. 1 radny nie wziął udziału w głosowaniu 

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu)  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – stwierdził, że wniosek został przyjęty większością 

głosów, punkt zostaje wprowadzony do porządku obrad  

Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad XXIX sesji wraz z przegłosowanymi 

zmianami. W pierwszej kolejności poprosił o oddanie głosu radną pracującą zdalnie.  

 

Radna p. Jambor Skupniewicz – jestem   za 

 Za przyjęciem wniosku porządku głosowało 10 radnych, głosów przeciwnych nie było 

2 radnych wstrzymało się od głosu.  

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu)  
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Przewodniczący obrad p. Strzelecki – stwierdził, że porządek obrad XXIX sesji rady Miasta   

został przyjęty większością głosów.,  

 

Ad. 3 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  

          uchwalenia budżetu miasta na rok 2020   
 

 

Skarbnik Miasta p. Zalewski – przedstawił projekt uchwały zawarty w druku nr 1 A wraz               

z uzasadnieniem o treści:  

 

 

UZASADNIENIE 

 

I. Podsumowanie zmian budżetu: 

     

Lp. Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie 

1. Dochody ogółem 95 702 439,14 - 1 965 703,01 93 736 736,13 

1.1. Dochody bieżące 85 970 062,77 +197 407,18 86 167 469,95 

1.2. Dochody majątkowe 9 732 376,37 -2 163 110,19 7 569 266,18 

     

2. Wydatki ogółem 98 830 478,77 -3 686 038,40 95 144 440,37 

2.1. Wydatki bieżące 84 694 801,47 -259 599,86 84 435 201,61  

2.2. Wydatki majątkowe 14 135 677,30 -3 426 438,54 10 709 238,76 

     

3. Nadwyżka/deficyt -3 128 039,63 +1 720 335,39 -1 407 704,24 

3.1 Nadwyżka operacyjna (Db-

Wb) 

1 275 261,30 +457 007,04 1 732 268,34 

     

4. Przychody 3 894 354,03 -1 720 335,39 2 174 018,64 

4.1 Wolne środki 2 955 566,63 -781 547,99 2 189 018,64 

4.2 Kredyty i pożyczki 0,00  0,00 

4.3 Nadwyżka z lat ubiegłych 938 787,40 -938 787,40 0,00 

     

5. Rozchody 766 314,40  766 314,40 
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5.1 Spłaty kredytów i pożyczek 766 314,40  766 314,40 

6. Bilansowanie budżetu    

     

7. Art. 242 dla 2020 r. 5 169 615,33 -1 263 328,35 3 906 286,98 

8. Art. 243 (śr. trzyletnia) 4,29 % +0,83 5,13 % 

 

II. Opis zmian w budżecie: 

 

Rozdz

. 

Opis zmiany Dochody Wydatki 

1. Ogółem zmiany: 

 

-1 965 703,01 -3 686 038,40 

    

2. Zmiany dochodów i wydatków bieżących: +197 407,18 -48 099,86 

    

75421 Zwiększenie dotacji celowej realizację zadań zleconych  

administracji rządowej – sfinansowanie zadań związa-

nych z przeciwdziałaniem pandemii COVID-19. Decyzja 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego 

Nr WFB.I.3120.3.100.2020 z dnia 8.12.2020 r.  

+1 920,00 +1 920,00 

75802 Przyznanie części rezerwy subwencji ogólnej pismem nr 

ST3.4751.10.2020 Ministra Finansów Funduszy i Poli-

tyki Regionalnej z dnia 9.12.2020 r.  

+282 193,00  

    

85501 Zwiększenie dotacji celowej realizację zadań zleconych  

administracji rządowej – sfinansowanie zadań związa-

nych z pomocą państwa w wychowaniu dzieci. Decyzja 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego 

Nr WFB.I.3120.3.104.2020 z dnia 10.12.2020 r.  

+22 563,00 +22 563,00 

85502 Zmniejszenie dotacji celowej realizację zadań zleconych  

administracji rządowej – świadczenia rodzinne, świad-

czenia z funduszu alimentacyjnego. Decyzja Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.101.2020 z 

dnia 10.12.2020 r.  

-60 332,00 -60 332,00 

90019 Zmniejszenie dochodów z tytułu opłat za korzystanie ze 

środowiska (§0690) wynikające faktycznej realizacji 

wpływów. 

-27 000,00  

90019 Zmniejszenie dotacji z WFOŚiGW (§2440) oraz wydat-

ków na zakup usług (§4300), w związku z mniejszym 

-21 936,82 -12 250,86 
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zapotrzebowaniem na usługi  usuwania i unieszkodliwia-

nia azbestu. 

3. Zmiany dochodów i wydatków majątkowych: -2 163 110,19 -3 441 938,54 

60016 Zmniejszenie dochodów z tytułu dotacji na zadanie „Bu-

dowa ścieżki rowerowej na terenie Starego Miasta” i wy-

datków na to zadanie w związku z rozstrzygnięciem prze-

targu na wykonanie robót w kwocie 173 976,50 zł. 

-40 511,75 -26 023,50 

60016 Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych (§6050) na za-

kup przystanków autobusowych w związku z planem 

przeniesienia części wydatków na rok 2021. Wprowadze-

nie nowego zadania „Zakup samochodu skrzyniowego 

z wywrotem” przewidzianego do realizacji w 2021 r.. Za-

kup dokonany zostanie w ramach oszczędności w wydat-

kach roku 2020. 

 -63 500,00 

+128 000,00 

75023 Zwiększenie planu wydatków w zadaniu Budowa windy 

w budynku Urzędu Miasta”. Zwiększone wydatki wyni-

kają z konieczności przygotowania pomieszczeń na po-

trzeby windy: modernizacji sieci ciepłowniczej, syste-

mów alarmowych i pozostałej infrastruktury w celu 

udrożnienia pionu przeznaczonego na szyb windy. 

 +15 000,00 

75495 Zwiększenie wydatków na program „Widoczny pieszy na 

terenie miasta Chełmno”. Włączenie do projektu dodat-

kowego przejścia dla pieszych Kościuszki / Młyńska. 

 +24 704,04 

80101 

 

Zmniejszenie planu wydatków na zakupy energii (§4260) 

wynikające z oszczędności, w związku z pracą zdalną 

w trakcie panującego zagrożenia epidemią COVID-19 

i przeznaczenie  ich na zakup elektronicznej tablicy wy-

ników DTS-180N PRO do sali sportowej SP2 (§6060).  

 -15 500,00 

+15 500,00 

 

90015 Zmniejszenie dochodów i wydatków na realizację zada-

nia inwestycyjnego „Modernizacja oświetlenia miej-

skiego i parkowego na terenie miasta” na skutek unie-

ważnienia przetargu i konieczności przeniesienia realiza-

cji zadania na rok 2021. 

-2 122 598,44 -3 512 119,08 

90005 Zmniejszenie kwoty planowanych dotacji do działań pro-

ekologicznych, do wysokości złożonych wniosków o do-

finansowanie. 

 -8 000,00 

4. Przeniesienia między paragrafami, rozdziałami i działami -196 000,00 

 UM -196 000,00 

60016 

 

Zmniejszenie planu wydatków bieżących na zakup materiałów w ramach 

robót publicznych, zwiększenie wydatków bieżących na zakupy materia-

łów w ramach utrzymania ulic. 

-90 000,00 

+30 000,00 

70005 Zmniejszenie planu wydatków na wypłatę odszkodowań za niedostarcze-

nie mieszkań. 

-28 000,00 
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85395 Zmniejszenie wydatków na zakup materiałów i przeznaczenie oszczęd-

ności na zakup usług zgodne z zapotrzebowaniem. 

-/+9 737 

90004 Zmniejszenie wydatków na zakup usług w związku z uzyskaniem  osz-

czędności w wydatkach. 

-18 000,00 

92105 Zmniejszenie wydatków na zakup usług i dotacji na dożynki oraz nagród 

konkursowych (§4300, §2880, §4190) w związku z niewykonaniem czę-

ści zadań z uwagi na COVID-19 i uzyskaniem  oszczędności w wydat-

kach. 

-40 000,00 

92120 Zmniejszenie wydatków na dotacje związane z ochroną zabytków, w 

związku ze brakiem wniosków spełniających zasady przyznawania dota-

cji. 

-50 000,00 

 MOPS  

85395 Przeniesienie wydatków z zakupu usług na wynagrodzenia bezosobowe 

w ramach projektu SOS dla Rodziny w celu dostosowania planu wydat-

ków do aktualnego zapotrzebowania. 

-/+900,00 

 PMTZ  

80104 Zmniejszenie planu wydatków w ramach przewidywanych oszczędności 

przeznaczonych na zakupy materiałów, rozmowy telefoniczne odpisy na 

ZFŚS i przeznaczenie na zakup usług remontowych (§4270) w celu re-

montu dachu przedszkola z uwagi na nagłą potrzebę usunięcia przecie-

ków.   

-/+19 320,00 

 COPO  

75085 Zmniejszenie środków zaoszczędzonych na zakupach usług (§4300) 

i przeznaczenie ich na zakup zmian oprogramowania rozliczającego płace 

z uwzględnieniem PPK (§4210). 

-/+2 800,00 

5. Deficyt 1 720 335,39 

 Zmniejszenie deficytu z uwagi na ograniczenie wydatków inwestycyj-

nych w zadaniu „Modernizacja oświetlenia ulicznego i parkowego na te-

renie miasta”. 

 

6. Przychody -1 720 335,39 

 Zmniejszenie nadwyżki z lat ubiegłych angażowanej na pokrycie deficytu -938 787,40 

 Zmniejszenie wolnych środków z lat poprzednich angażowanych na po-

krycie deficytu.  

-781 547,99 

7. Zmiany planu finansowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  

 Przeniesienia między paragrafami kosztów w celu dostosowania planu do 

aktualnego zapotrzebowania. 

-

/+172 200,00 

   

 (załącznik nr 7do protokołu)  

 

 

Radny p Wrażeń – zwracając się do Burmistrza Miasta poprosił o wyjaśnienie następującej 

kwestii – zmniejsza się dotacje w ochronie środowiska z uwagi na mniejsze zapotrzebowanie 

związane z usuwaniem azbestu. Poinformował, że mieszkanka miasta poruszająca się na wózku 

zwróciła się do mówcy w sprawie usuwania azbestu. Było to w miesiącu wrześniu, wówczas 

radny uzyskał informacje z wydziału, że już nie ma takiej możliwości.  
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Poprosił o wyjaśnienie dlaczego nie przyjmuje się wniosków, a pieniądze się zdejmuje. 

Kontynuując wskazał zapis   dotyczący zdjęcia środków z naprawy ulic. Wyraził oburzeniem 

faktem, że w ulicach jest mnóstwo dziur a pieniądze są zdejmowane 

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – przypomniał, że to Rada Miasta poprzez uchwałę 

zadecydowała do kiedy można składać wnioski dotyczące usuwania azbestu 

 

Skarbnik Miasta p. Zalewski – zwrócił uwagę, że budżet miasta jest roczny i żeby rozliczyć 

wnioski potrzeba czasu. W przypadku, gdyby wnioski były składane do końca roku nie byłoby 

czasu na ich rozliczenie  

 

Radny p. Wrażeń – podziękował za wyjaśnienia przypominając, że poruszał jeszcze kwestię 

łatania dziur w drogach.  

 

Burmistrz miasta p. Mikiewicz –odnośnie dziur w drogach poinformował, że wydział pracuje 

bardzo intensywni. Obecnie priorytetem jest spożytkowanie środków od wojewody na kwestie 

związane z bezpieczeństwem. W związku z ograniczona liczbą pracowników, do 

poszczególnych zadać należy podchodzić priorytetowo. Dodał, że szczegółowych odpowiedzi 

udzieli na następnej sesji.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki -w związku z wyczerpaniem listy dyskutantów poddał 

pod głosowanie projekt uchwały zawarty     w druku nr 1 A. W pierwszej kolejności poprosił o 

oddanie głosów przez radną biorącą udział w sesji online. 

Radna p. Jambor - Skupniewicz – jestem za 

 Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych głosów przeciwnych i wstrzymujących 

nie było. 

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu)  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- stwierdził, że Uchwała Nr XXIX/200/2020 Rady 

Miasta Chełmna z dnia 16 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta na rok 2020 została przez Radę przyjęta jednogłośnie (załącznik 

nr 9 do protokołu)  

 

 

   

Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  

           uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Chełmna na lata  

           2020-2026  
 

Skarbnik Miasta p. Zalewski – przedstawił projekt uchwały zawarty w druku nr 2 A wraz                  

z uzasadnieniem o treści : „W niniejszej uchwale w załączniki przedsięwzięć zmniejszono 

wydatki planowane na 2021 rok – przedsięwzięcie „Modernizacja oświetlenia ulicznego i 

parkowego na terenie miasta Chełmna” w latach 2020 -2021 oraz „Prace przygotowawcze – 

budowa windy w budynku UM” 

 Zaktualizowano wieloletnia prognozę finansową Gminy Miasto Chełmno na lata 2020-

2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań  na lata 2020-2026 w zakresie limitu 



str. 11 

 

zobowiązań wynikających z realizowanych przedsięwzięć oraz zmian budżetowych 

wprowadzonych Zarządzeniem nr 135/2020 Burmistrza Miasta Chełmna z dnia 30 listopada 

2020 r.  Zarządzeniem nr 138/2020 Burmistrza Miasta Chełmna z dnia 11 grudnia 2020 r. 

oraz uchwałą budżetową rozpatrywana na sesji w dniu 16 grudnia 2020 r. „ 

(załącznik nr 10 do protokołu)  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- poddał pod głosowanie projekt uchwały zawarty                          

w druku nr 2 A. W pierwszej kolejności poprosił o oddanie głosów przez radną biorącą udział 

w sesji online. 

Radna p. Jambor - Skupniewicz – jestem za 

 Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych głosów przeciwnych i wstrzymujących 

nie było. 

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu)  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- stwierdził, że Uchwała Nr XXIX/201/2020 Rady 

Miasta Chełmna z dnia 16 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Chełmna na lata 2020-2026 została przez Radę przyjęta jednogłośnie (załącznik nr 12   do 

protokołu)  

 

 

Ad. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr       

           XXI/161/2020 Rady Miasta Chełmna z dnia 24 czerwca 2020 roku  

           w sprawie organizowania miejskich przewozów pasażerskich  
 

    

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – przedstawił projekt uchwały zawarty w druku nr 3 wraz                    

z uzasadnieniem o treści :  

„Zaspokajanie potrzeb gminnej wspólnoty samorządowej należy do zadań własnych gminy. 

Wśród tych zadań znaczącą rolę odgrywają sprawy dotyczące lokalnego transportu 

zbiorowego. Publiczny transport zbiorowy to powszechnie dostępny, regularny przewóz osób 

wykonywany w określonych odstępach czasu i po określonej linii komunikacyjnej. Gminne 

przewozy pasażerskie, komunikacja miejska odbywa się na terenie gminy lub miast i gmin 

sąsiadujących. Biorąc pod uwagę niewielką odległość pomiędzy Chełmnem a Świeciem i fakt, 

że mieszkańcy tych miast korzystają ze znajdujących się po sąsiedzku możliwości dotyczących 

pracy, nauki, opieki medycznej czy też uczestniczą w imprezach kulturalnych organizowanych 

przez oba miasta stworzenie możliwości przemieszczania transportem publicznym jest w pełni 

uzasadnione.  

Proponowana zmiana dotyczy zorganizowania drugiej linii komunikacji miejskiej w granicach 

miasta Chełmna, która będzie fragmentem planowanej linii na trasie z Chełmna do Świecia. 

Jest to rozwiązanie czasowe umożliwiające utrzymanie tej linii w obecnym czasie                                        

i funkcjonujące do momentu zakończenia czynności proceduralnych związanych ze 

zorganizowaniem transportu na wyżej wymienionej trasie.” (załącznik nr  13 do protokołu). 

Poprosił o przyjęcie uchwały. 
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Przewodniczący obrad p. Strzelecki- poddał pod głosowanie projekt uchwały zawarty                        

w druku nr 3 W pierwszej kolejności poprosił o oddanie głosów przez radną biorącą udział                                

w sesji online. 

Radna p. Jambor - Skupniewicz – jestem za  

 Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych głosów przeciwnych i wstrzymujących 

nie było. 

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu)  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- stwierdził, że Uchwała Nr XXIX/202/2020 Rady 

Miasta Chełmna z dnia 16 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XXI/161/2020   Rady Miasta Chełmna z dnia 24 czerwca 2020 roku                

w sprawie organizowania miejskich przewozów pasażerskich została przez Radę przyjęta 

jednogłośnie (załącznik nr 15   do protokołu)  

 

 

 

 

Ad. 8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w określenia szczegółowego  

            trybu i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Miasto  

            Chełmno na lata 2021 – 2030 z perspektywą do 2050 roku”.  
 

    

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – przedstawił projekt uchwały zawarty w druku nr 6 wraz                              

z uzasadnieniem o treści :  „W związku z wejściem w życie 13 listopada br. art. 10 f ust. 1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym „rada gminy, w drodze uchwały, określa 

szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu strategii rozwoju gminy, w tym tryb 

konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju” konieczne jest określenie w drodze uchwały szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania Strategii Rozwoju Gminy Miasta Chełmna. Powyższe 

wiąże się z faktem, iż z końcem bieżącego roku upływa okres obowiązywania Strategii Rozwoju 

Gminy Miasta na lata 2014-2020. 

Ustawa wprowadziła na poziomie lokalnym strategię rozwoju gminy, która pomimo 

swojego nieobligatoryjnego charakteru, jest jednym z ważniejszych dokumentów stanowiących 

podstawę strategiczną do pozyskiwania środków finansowych z UE. Ustawa wyznaczyła 

również zupełnie nowe podejście w zakresie opracowania strategii rozwoju gminy, wskazując 

na konieczność integracji zagadnień społecznych, przestrzennych, gospodarczych oraz 

wynikających z istniejącego obszaru funkcjonalnego miasta. 
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Strategia rozwoju gminy ma być spójna z ustaleniami i rekomendacjami określonymi w 

strategii rozwoju województwa w celu zapewnienia systemowej integralności dokumentów, a 

także umożliwieniu komplementarności działań podejmowanych na różnych poziomach 

zarządzania, w szczególności na obszarach strategicznej interwencji (OSI), przy czym poza 

uwzględnieniem wojewódzkich OSI, gmina może proponować OSI kluczowe dla rozwoju gminy 

wraz z zakresem planowanych działań. 

Strategia ma zawierać wnioski z przeprowadzonej diagnozy społecznej, gospodarczej 

i przestrzennej gminy, strategiczne cele rozwoju oraz kierunki działań, podejmowanych dla ich 

osiągnięcia, rezultaty planowanych działań w ujęciu wskaźnikowym oraz model struktury 

funkcjonalno-przestrzennej gminy. Ponadto strategia określać będzie wynikające z docelowego 

modelu struktury funkcjonalno-przestrzennej gminy ustalenia i rekomendacje w zakresie 

kształtowania i prowadzenia polityki przestrzennej w gminie, które stanowić będą punkt 

odniesienia dla studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, co ma kluczowe znaczenie dla 

integracji planowania społecznego i gospodarczego z przestrzennym. 

Zgodnie z art. 10f ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy, 

w drodze uchwały, określa szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu strategii 

rozwoju gminy, w tym tryb konsultacji, o których mowa w art.6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 

2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

Mając powyższe na względzie, podjęcie przedmiotowej uchwały jest celowe 

i uzasadnione.”    (załącznik nr 16 do protokołu) Poprosił o przyjęcie uchwały  

Radny p. Wrażeń- przypomniał, że Rada Miasta ma podjąć uchwałę sprawie w określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Miasto 

Chełmno na lata 2021 – 2030 z perspektywą do 2050 roku, zarządzeniem nr 97/2020 z dnia 4 

sierpnia Pan Burmistrz do opracowania strategii powołał zespół w składzie którego brakuje 

przedstawicieli przedsiębiorców. Ponadto do składu tego zespołu został powołany ówczesny 

radny Remigiusz Mikrut.  Wprawdzie w uzasadnieniu jest wzmianka, że w pracach zostanie 

uwzględniony czynnik gospodarczy, niemniej jednak nasuwa się pytanie, czy Pan Burmistrz po 

podjęciu uchwały dokona zmiany i powoła skład zespołu osoby uwzględniając wszystkie 

wytyczne zawarte w załączniku do uchwały. Z uwagi na wagę opracowywanej strategii, 

zdaniem mówcy brak informacji co do tej pory wypracował zespół. 

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz - poinformował, że zespół spotkał się kilkakrotnie. Opracował 

tzw. polityki, kolejnym krokiem będzie praca w zespołach roboczych, które będą się zajmowały 

poszczególnymi politykami. Poinformował, że przeanalizuje to, czy zarządzenie będzie 

wymagało modyfikacji, ponieważ zawarty został zapis, że można powoływać inne osoby do 

pracy w zespole  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- w związku z wyczerpaniem listy dyskutantów poddał 

pod głosowanie projekt uchwały zawarty w druku nr 6. W pierwszej kolejności poprosił                             

o oddanie głosów przez radną biorącą udział w sesji online. 
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Radna p. Jambor - Skupniewicz – jestem za  

 Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych głosów przeciwnych i wstrzymujących 

nie było.  

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu)  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- stwierdził, że Uchwała Nr XXIX/203/2020 Rady 

Miasta Chełmna z dnia 16 grudnia 2020 roku w sprawie w określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Miasto Chełmno     na lata 2021 

– 2030 z perspektywą do 2050 roku” została przez Radę przyjęta jednogłośnie ( załącznik nr 

18  do protokołu )  

 

 

 

       

   

Ad.  9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego  

               trybu i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwiązywania  

               Problemów Społecznych na lata 2021 – 2030 z perspektywą do 2050  

               roku”  

 
 

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – przedstawił projekt uchwały zawarty w druku nr 6 wraz                       

z uzasadnieniem o treści: 

  

„Ustawa z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej w art. 17 stanowi, że do zadań 

o charakterze obowiązkowym gminy należy opracowanie i realizacja gminnej strategii 

rozwiązywania problemów społecznych ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy 

społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, których celem jest 

integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. 

W/w ustawa nie określa terminu na jaki powinna zostać przyjęta. Obowiązująca 

Strategia została opracowana na lata 2014-2020. W celu zachowania ciągłości realizowanych 

priorytetów i działań oraz możliwości kontynuowania projektów wieloletnich, jak również 

mając na względzie konieczność zapewnienia spójności w/w dokumentu ze Strategia Rozwoju 

Gminy Miasto Chełmno, biorąc pod uwagę sytuację związaną ze stanem zagrożenia epidemią 

COVID-19, podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione.” (załącznik nr 19 do protokołu) 

Poprosił o przyjęcie uchwały  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- poddał pod głosowanie projekt uchwały zawarty                          

w druku nr 7A W pierwszej kolejności poprosił o oddanie głosów przez radną biorącą udział                       

w sesji online. 
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Radna p. Jambor - Skupniewicz – jestem za  

 Za przyjęciem uchwały głosowało 12   radnych głosów przeciwnych i wstrzymujących 

nie było. 

(protokół z głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu)  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki- stwierdził, że Uchwała Nr XXIX/204/2020 Rady 

Miasta Chełmna z dnia 16 grudnia 2020 roku w sprawie określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2021 – 2030 z perspektywą do 2050 roku” została przez Radę przyjęta jednogłośnie                                  

( załącznik nr 21   do protokołu )  

 

 

Ad. 10. Zakończenie 

  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – z okazji zbliżających się  Świąt  Bożego Narodzenia 

złożył serdeczne życzenia  zdrowia, szczęścia i wszelkiej pomyślności zebranym  na sali obrad, 

radnej pracującej zdalnie oraz mieszkańcom miasta    

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia zamknął obrady XXIX sesji Rady Miasta 

dziękując obecnym za przybycie  

 

 

Protokołowała:               Przewodniczył: 

 

( D, Derebecka )                ( W. Strzelecki )  


